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Referat 
Bestyrelsesmøde i TFE bestyrelse den 2023.11.21 
Til stede: Vivi Thorndal (VT), Kiss Nielsen (KN), Martin Brask-Holm (MBH), Jonas Gindesgaard (JG), Lars A. 
Jacobsen (LJ), Sofie Kock Jensen (SKJ), Aase Møller (AM), Thomas Pedersen (TP, referent), Dennis T. 
Rasmussen (DTR), Dorthe Dugbæk (DD, efterskole), Julie Farlov (JF), Vibeke Lemming Høy (VH), Pernille 
Thestrup (PT) 
Fraværende: Lenette Bendtsen (LB), , Pernille Kallehave (PK) 
 
1. Godkendelse af referat fra sidste bestyrelsesmøde 
Godkendelse af referat fra bestyrelsesmøde den 2023.09.26. 
Referat godkendt elektronisk (ny praksis). 
 

Godkendt 
 

2. Godkendelse af dagsorden 
Dagsorden herefter godkendt. 
 

Godkendt 
 

3. Nyt fra… herunder elevsituation 
a. Formanden (VT) 
VT har tilmeldt sig seminarer fra friskoleforeningen. Deltaget i ”samarbejde imellem 
forstander og formand”. Interessant at se hvordan andre gør.  
Har fået 2 forældrehenvendelser. Den ene er sendt til hele bestyrelsen. De udspringer fra 
samme emne. Drøftet.  
 
b. Børnehave (PK) 
35 per 2023.12.01. Der starter 2 i december, og 3 i januar (topper med 41 i maj/juni 
umiddelbart før skolestart). 
LJ orienterede om personalesituationen i børnehaven, hvor PK har ansøgt om plejeorlov.  
I forældrebestyrelsen (sidste møde) var der ønske om shelter og Pergola med fastmonteret 
sejl. Der er fundet penge til dette i indeværende budget.  
Pædagogisk tilsyn fra Kalundborg Kommune: Der er afholdt opfølgningsmøde med 
kommunen, der ikke havde kritiske bemærkninger. Der var en række gode praksiseksempler 
til refleksion. 
Der har været hygiejnetilsyn (af en sundhedplejerske): Alt godt derfra. 
Ved info-møde for kommende 0. kl sidste år, var der ønsker fra forældrene til en anden måde 
at gøre det på. Der har i år været forsøgt med åbent hus til de kommende familier. Den 
foreløbige feedback har været, at det har været virkeligt godt for børnene.  
 
b. Friskole, SFO (PT) 
190 elever (der er gået to elever ud af 8. kl). 
Har været skolefest med temaet ”omvendtfest”... Mange havde gjort en masse ud af det.  
7., 8. og 9. klasse har opgaver i forbindelse med festen. Vi ser på om vi kan gøre festen mere 
sjov for de ældste elever. 
 
Friskolen har pt øget fokus på nogle områder, herunder særligt elevernes sprog, hvor der 
særligt i overbygningen tales grimt til hinanden.  
 
DTR: Mest forældrenes ansvar at de taler pænt (når de sidder og spiller/er på chat med 
hinanden). Det kan ikke ryddes helt af vejen, men det bør reduceres. 
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c) Efterskole (JG) 
90 elever. Én der er stoppet for et par dage siden. 
Har haft skole/hjem samtaler. Gode tilbagemeldinger generelt. 
OSO-opgaver. Eleverne skulle skrive ansøgninger og der er afsluttet med samtaler. 
Kommer ind i nogle jule-tids-uger. Laver det hyggeligt her i den mørke tid. 
DD: Input fra elever: Hårdt i brobygningsugen at være ude hele dagen (og tidligt op) og så 
hjem og lave oso-opgave. 
 
d. Medarbejderrep. (VH og AM) 
AM: Der er mange events i efterskolen, pige-weekend, skabe noget hygge for hinanden (i den 
mørke tid)...yoga, love-showers osv. 
 
e. Forstander (LJ) 
I ledelsen og MIO udvalg er der lavet medarbejderhåndbog med alle de praktiske ting. 
Pædagogisk dag. Mødtes med efterskole-lærerne ang. adfærd overfor eleverne. Hvordan 
passer man på sig selv. Man kan hurtigt blive anklaget. ”Hvad må man og hvad må man ikke”. 
Samlet pædagogisk dag for alle ansatte. Mini-APV. Den positive historie. 
Psykolog ude og fortælle om trivlsel og sundhed. Meget spændende. 
Psykolog havde også skarpe holdninger til brug af skærm til børn. Gode inputs. 
AM: Sluttede af med at fortælle om forældretyper... hvad er man oppe imod! !"#$%&' 
Hvordan har forældrerollen ændret sig over de senere år. 
 
Service bygningen er næsten færdig. Onsdag 2023.11.29 vil der være åbent hus 
 
Pernille og LJ har været til møde med Kalundborg Kommune (som man er 2 gange årligt 
sammen med kommunens øvrige friskoler). Kalundborg Kommune ønsker at udbyde en 
international skole og inviterer friskolerne til at byde ind på opgaven. Det skal besluttes 
inden januar 2024, og skolen skal leve op til standarder for en fuld international skole. EN 
proces der vil forvente at have meget små klasser i starten og med et forventet underskud de 
første år. Bestyrelsen og ledelsen drøfter, at der kunne være interesse i at lave enkelte 
klassetrin med international fokus, men der er ikke interesse i at lave en fuldt ud 
international skole.  
 
Nyt system med elektronisk signatur bruges også til en ”efterskole-kontrakt”; 
betalingsstruktur, aconto-beløb der sættes ind i februar (6000 ,-). Fra-meldingsgebyr: 6000,- 
for at framelde sig efter 1. feb. 
 
f. Forældrerepræsentanter 
Ikke yderligere. 
 
 
 
4. Nyt fra økonomiudvalg (VT, LJ) 
Der har været afholdt økonomiudvalgsmøde i sidste uge. Saldobalance t.o.m. oktober blev 
gennemgået. Der er ferie/fridage, så den pulje kan nedbringes. 
Udgifter til lærere er blevet dyrere. Skyldes primært ændret sammensætning. 
Lønudgifter til børnehave og SFO er under budget. 
Efterskole over budget ift undervisningsmaterialer, friskole under. 
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Mad over budget. 
Oprindeligt budgetteret med overskud på 196.000 kr 
Ser ud til at lande 370.000,- kr. 
Der er dog en joker ift. Lov om minimums normering. Der er givet et forhåndtilskud. Loven 
bliver muligvis lavet om så den ikke skal ikrafttræde 1. jan. Om pengene så bliver krævet 
retur igen vides ikke.  
 
5.  Opfølgning fra visionsdagen, og evt. beslutninger for baggrund af dagen 
Oplæg som følge af øko-seminar: 
 
Økonomi udvalget indstiller: 
 
Indtægter: Lars igangsætter undersøger, hvad det koster at sætte pavilioner op og få 10 
ekstra elever ind på efterskolen (byggetilladelse mm...hvad kræver det....kan være at 
klasselokale er påkrævet). 
Igangsætter mere branding af friskolen. 
 
Udgifter: Fokus på lejrskoler. 
9.kl tur: 
Sætter ramme på 3500,- pr elev. Lige nu er den 5500,-. Vil man bruge mere så må forældre 
betale. Måltider er også bekostet af forældrene. 
 
Skitur for 7. og 8. klasse:  
Tager nordpå i stedet. Foreslår at lægge 100 kr. ekstra pr måned på betalingen, i det år de 
skal afsted. (primært til kost. De skal selv lave mad) 
 
Bornholm tur i 6. kl.:  
Kigger på indhold og kan evt spare på busrejser ved at flytte sted. 
 
Fælles lejrtur (samsø):  
Indstiller til at det bliver hvert 5 år. Egen betaling på 300 kr. pr. elev. 
 
Mange andre gode idéer som Lars kan gå videre med. 
 
Bestyrelsen godkender indstillingen. 
VT laver skriv og sender ud for at kommunikere ændringerne. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Godkendt 

6.  Selvevaluering 
Er nu lavet for friskolen. LJ udleverer selvevaluering. 
Hvilke krav er der til selvevaluering i friskolen? Mange krav. Undervisningen skal evalueres. 
Model med tilsynsførende er valgt. 
Den daglige undervisning: Beskriver i prosa tekst med hvordan man gør det i hverdagen 
(skole/hjem samtaler mm). 
Hvert år skal der tages nogle emner op der skal evalueres. 
3 årigt rul: 

1) Praktisk musisk fagblok 
2) Naturvidenskablige fagblok 
3) Humanistiske fagblok. 

Starter med praktisk/musiske fag.  
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Skal lægges på hjemmesiden. 
Hvert 3. år skal der laves en undervisningsmiljøundersøgelse. Kommer i uge 48. 
 
7.  Fastsættelse af friskolens skolepenge for skoleåret 2024/25 
Vi satte taksterne op sidste år og aftalte 10 % over 2 år, så derfor 5% igen iår. 
 
1. barn 1610 kr -> 1690 kr 
2. barn 885 kr -> 930 kr 
Følgende børn 500 kr-> 525 kr 

 
 
 
 
 
Godkendt 
 

8. Fastsættelse af takster for SFO for skoleåret 2024/25 
5 % 
 
1235 kr -> 1295 kr heldagsplads 
940 kr -> 990 kr eftermiddag 
540 kr -> 570 kr morgen 
 
Fortsat ekstra betaling for efterårsferie og vinterferie på 500,-. 
 
Der ses ind i at øge åbningstiden i sommerferie. Fra 4 lukkeruger til 3 uger. Ikke endeligt 
afklaret. 
 

 
 
 
 
 
Godkendt 

9. Fastsættelse af skolepenge for efterskolen, skoleåret 2025/26 
Punktet foreslås udskudt 
Vi udsatte punktet sidste år. Vil ændre det, så det er for det kommende skoleår istedet. 
Vi udsætter det. Udskyder det ½ år. 
 

 

10.  Fastsættelse af takst for Friluftsbørnehaven for 2024 
Skal fastsætte for et kalenderår. 5% forslået. 
2360 kr -> 2480 kr. 
Vi kender ikke den kommunale takst. Vi ligger lidt højere, da den stod stille 1 år i det 
kommunale.  
 

 
 
Godkendt 

11.  Juletræsfest 
Der er blevet afholdt opstartsmøde d. 2023.11.08. Der deltog 3 fra 4 kl., 1 fra 2.kl og ingen fra 
0.kl. Der kom heller ikke nogen fra ”overleveringsklasserne” fra 1.kl, 3. kl. Og 5.kl.. 
Dem der kom var dog fint aktive og der kom ret hurtigt styr på mad mm. 
Der blev etableret en messenger-gruppe hvor der har været stor aktivitet. Invitationen er lige 
ved at være klar og bliver sendt ud en af dagene. 
TP Følger med og følger op.. 
 
PT: Der er bemanding fra personalet år til selve juletræsfesten. PT kan kontaktes hvis der er 
behov for dette. 
 

 

12.   Friskolens mobbepolitik 
Affødt af forældrehenvendelser i forhold til mobning på skolen.  
Har vi de værktøjer der skal til? Bruger vi de værktøjer, vi har? 
PT guider os igennem skolens handleplan for mobning (som ligger på hjemmesiden). 
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Bestyrelsen finder ikke at skulle involveres og inviteres til eksempelvis forældremøder i 
konkrete klasser. Skolen arbejder med det pædagogiske, det gør bestyrelsen ikke.  
 
Der har været et ønske fra forældre, at tilfælde af mobning bør få konsekvenser for de 
involverede elever, at ”der bør rulle hoveder”. PT oplyser, at skolen kan bruge hjemsendelse 
på en tænkepause, men sjældent anvender det, da skolens forpligtelse i forhold til 
undervisningspligtige elever er noget andet end i efterskolen, hvor eleverne selv har valgt at 
være.  
 
PT oplyser, at børnene får kendskab til skolens handleplan via arbejde med fællesskab og 
antimobning. Der er løbende eksterne konsulenter ude og holde oplæg om konkrete emner.  
 
Bestyrelsen foreslår, at der i handleplanen indskrives tekst om, at bestyrelsen normalt ikke 
involveres og at forældrene har et ansvar for kontakt, herunder på de sociale medier, uden 
for skoletiden. Eleverne kan blokere hinanden på de sociale medier, men det kan de ikke i 
frikvartererne på skolen. Opfordre til gode initiativer hos forældre og elever i handleplanen, 
som foregår uden for skolen, evt. arrangeret af den enkelte klasses forældreråd.  
 
Efterskolen oplever ikke samme udfordringer med mobning, hvor skole og fritid flyder mere 
sammen. Der er lærere på hele døgnet, og de er gode til at håndtere, hvis situationer opstår.  
 
13.  Evt. 
Det italesætter en udfordring med forældre, der ikke byder ind på praktiske opgaver, der skal 
løses, eksempelvis i forbindelse med skolefesten. PT arbejder på at foreslå de enkelte klasser 
at lave et årshjul, hvor alle skal stå på noget, om det så bare er at bage en kage. En forælder 
har erfaring med det andet sted fra, og da virkede det, så alle kom på banen.  
 
MBH spørger til muligheden for at få skolemad udefra et eksternt tilbud? LJ: det er ikke 
noget skolen planlægger, og det vil kræve en del planlægning.  
 

 

 
 

• Hvis man har deltaget i bestyrelsesmødet, bekræfter man mødets indhold ved underskrift på 
referatet. 

 
• Hvis man ikke har deltaget i bestyrelsesmødet, bekræfter man ved underskrift, at man ikke har 

deltaget i mødet. 
 

 
UNDERSKRIFTER: 
 
Vivi Thyme Thorndal  ________________________________ 
 
 
Thomas Pedersen ________________________________ 
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Sofie Kock Jensen             ________________________________ 
 
 
Martin Brask-Holm  ________________________________ 
 
 
Kiss Nielsen  ________________________________ 
 
 
Julie Farlov  ________________________________ 
 
 
Dennis T Rasmussen ________________________________ 
 
 


